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I 

 
I teksten vår i dag står et ord som mange av oss kan utenat. 
 
”Kom til meg, alle dere som strever og bærer tunge byrder, så vil jeg gi dere 
hvile.”(Matt.11,28) 
 
Det er et veldig godt ord. Tydelig og klart uttrykker Jesus her Det Hellige Evangeliet. 
 
All som strever og bærer tunge byrder skal få komme til Ham. Du også 
 
Derfor vil jeg først gjerne tale til dere i dag ganske konkret og tydelig om det å 
komme til Jesus. 
 
Og jeg vil gjøre det ved å tale om det å be, om kristen bønn. 
 

II 
 
Hvordan skal vi da be? 
 
Vi kan lære av det mange av oss allerede kan. Nemlig å be aftenbønn. Hør bare: 
 
Da jeg var liten gutt, var jeg så redd for at det skulle brenne i huset vårt, eller at det 
skulle komme tyver. Da var det så godt når vi skulle be aftenbønnen. Jeg hadde stelt 
meg og lå i sengen min. Så kom mammas skritt fra stuen, hun satte seg på 
sengekanten, og så ba vi aftenbønnen: 
 
Kjære Gud Fader i himmelens slott! 
Takk for i dag, jeg har hatt det så godt! 
Vær ikke lenger vred på meg 
Om jeg i dag har bedrøvet deg! 
Så vil jeg være god og snill. 
Det må du Jesus hjelpe meg til. 
Send dine engler og la de passe på 
Alle de store og alle de små 
Så skal vi sove så trygt og så godt 
Kjære Gud Fader i himmelens slott! Amen! 
 
Dette var min aftenbønn da jeg var liten. Fremdeles kan jeg den. Så viktig var 
stunden ved sengen om kvelden. 
 
Andre kan en annen aftenbønn, som likner: 
 
Nå lukker seg mitt øye, 
Gud Fader i det høye, 
I varetakt meg ta! 
Fra synd, fra sorg fra fare 
Din engel meg bevare, 



Som ledet har min fot i dag. 
(Nos 811) 
 
Mange av oss minnes nok de talløse ganger vi kunne legge oss ned trygt og godt i ly 
av bønnens velsignelse. 
 
Det er ikke for ingen ting at Sivle skriver om «Den fyrste song eg høyra fekk, var mor 
sin song ved vogga.» 
 
Den sangen der det egentlige siste verset er blitt gjenoppdaget: 
 
”Den songen er om Jesus Krist, 
vår Frelsar og Forsonar 
Den syng ho no 
Det veit eg vist 
Blant englars millionar.” 
 
Siden vi ikke fikk feire Mikkelsmess, St.Mikaelssøndag den 29.september vi jeg også 
si noen få ord om hvor viktig det er som står her om Guds engleskare og om at vi 
som tror på Jesus har en skytsengel. For Jesus sier selv: 
 
(Alle som tror på meg) «har engler i himmelen som alltid ser min himmelske fars 
ansikt.»(Matt.18,10) 
 
Et annet ord sier: 
 
«Herrens engel slår leir til vern om dem som frykter Herren, og frir dem ut av 
fare.»(Sal.34,8)» 
 
Men tilbake til aftenbønnen: Kanskje du kan en tredje bønn? 
 
Kjære Gud, jeg har det godt! 
Takk for alt som jeg har fått! 
Du er god, du holder av meg, 
Kjære Gud, gå aldri fra meg. 
Pass på liten og på stor! 
Gud bevare far og mor! 
 
Jeg synes det er så godt og trygt å få be i aftenbønnen! Hvor vi går, om vi er våken 
eller sover, sitter, står eller går, hviler eller arbeider, reiser eller er i ro skal vi få hvile 
hos Jesus, og få tro at Han er vår venn og bror, og at Han sender sin engel for å verge 
oss mot alle farer. 
 
Hver kveld skal du få be din aftenbønn, og vite at englene og Jesus passer på deg! 
 

III 
 
Men ikke bare barna skal få komme til Jesus i bønnen. Og ikke bare barna skal få be 
sin aftenbønn. Det skal vi få lov til alle sammen. 
 
Og da må vi si litt om hvorfor vi får lov til å be. Det er fordi Jesus har åpnet veien til 
Faderen, til Gud. 



 
Aftenbønnen, som uttallige mødre både før og nå har lært sine barn, ja, gjerne far 
også, enten det nå er en av dem vi har nevnt i dag, eller Fader Vår selv. 
 
Det er Jesus som lærer disiplene den bønnen ved å si: 
 
Slik skal dere be: 
 
Det å leve i bønn, det er å leve overgitt til Gud Herren Jesus Kristus.  
 
I Salme 31 møter vi en del av den bønnen Jesus ba på korset: 
 
”I dine hender, Herre Gud, overgir jeg min Ånd.” 
 
Han som ba slik, sto opp igjen fra døden! Og hver den som overgir seg til Ham og 
ber de samme ordene skal gjøre det samme, og leve evig med Ham. Vi har flere 
eksempler: 
«Jeg la meg ned og 
sovnet 
-og våknet,  
for Herren holder meg 
oppe.»(Sal.3,6) 
«I fred vil jeg legge 
meg ned  
og sove. 
For du, Herre, bare du  

lar meg hvile 
trygt.»(Sal.4,9) 
 
«Vokt meg som din 
øyesten,  
skjul meg i skyggen  
av dine 
vinger...»(Sal.17,8a) 
 
 

«Bare i håp til Gud 
er min sjel stille, 
min frelse kommer fra 
Ham. 
Bare Han er mitt fjell  
og min frelse; 
Han er min borg, 
jeg skal ikke 
rokkes..»(Sal.62,2-3)

Salmisten tar sin tilflukt til Herren. Det skal du og jeg også få gjøre. Her er det 
nærliggende å tenke på tilfluktsrommet som bilde. Det betyr: Hos Jesus er vi trygge 
hva som enn skjer. Ham blir vi aldri til skamme hos. Hva andre vil si, om de vil ryste 
på hodet, trekke på skuldrene, le av, eller til og med motarbeide den som tror på 
Jesus, så er det sikkert at om vi kommer til Jesus blir vi frelst og fridd ut av Ham, det 
er fordi Han er seierherren over døden. Han drepte døden og beseiret syndens og 
den ondes makt.  
 

IV 
 
Aftenbønnen... Stadig, når jeg spør foreldrene i dåpssamtaler viser det seg at 
aftenbønnen er i funksjon. Foreldrene lærer barna den, slik som de lærte den. Dette 
er viktig. Vi taler ikke om skikk og bruk, men det som prof.Hallesby sier i sin 
berømte bok: «Fra bønnens verden: «Å be er å lukke Jesus inn.» 
 
Men da er vi ved det neste vi skal ta med oss i dag. Når vi i livet vi lever det som 
aftenbønnen er: «Å lukke Jesu inn, da forbereder vi oss også på vår siste time. 
 
Det er derfor det er så viktig med aftenbønn: 
 
 «I dine hender (Herre Gud) 
overgir jeg min ånd,  
du forløser meg, Herre,  
du trofaste Gud.»(Sal.31,6)  
 

«Men jeg skal i rettferd få se ditt 
ansikt; 
når jeg våkner, skal jeg mettes  
ved synet av din 
skikkelse.»(Sal.17,15)



V 
 
Men til sist vil jeg gjerne tale til dere i dag ganske konkret og tydelig om det at Jesus 
komemr til oss.. 
 
Og jeg vil gjøre det ved å beskrive en kjent situasjon for oss alle.  
 
Jeg glemmer ikke en gammel bestemor som bar sitt lille barnebarn til dåpen. 
 
Da barnet var døpt og jeg la hånden min på barnets hode og sa: «Den Treenige Gud, 
vår Herre Jesu Kristi Fader, som har gjort deg til sitt barn i den hellige dåp og tatt 
deg inn i sin troende menighet, han styrke deg med sin nåde til det evige liv,» da så 
jeg at øinene henns ble fulle av tårer, hun visste at Jesus var kommet til det lille 
barnet som hun var så glad i. 
 
Det var slik Jesus Kristus første gang kom også til dere.  
 
Han kommer til oss i den hellige dåp. 
 
 Siden kommer Han til oss i sitt ord, slik som i dag i gudstjenesten. 
 
Han vil også gjerne komme til dere i den hellige nadverd. Når presten tar brødet og 
sier: «Dette er Jesu legeme, og når han tar kalken og sier: Dette er Jesu blod, da 
kommer Jesus til den som eter brødet og drikker kalken. Jeg vil inderlig ønske at 
dere ofte må la Jesus få komme til dere i nadverden. 
 
Men nu vil jeg spørre: Hvad er det Jesus vil inne i hjertene våre? Jeg skal svare med å 
fortelle om en altertavle i en gammel kirke. På den var tre billeder. 
 
Alle tre forestillet et hjerte som var skåret over på midten, så vi kunde se hvad der 
fantes der inne. 
 
På det første så vi en hvitklædd mann gå omkring med en lykt. Han lyste med den 
langs veggene og inn i alle hjertes kroker. Å du, så meget skittent og fælt det var å se 
der inne. 
 
Under billedet sto: 
 
Kristus som lyser op. 
 
På det annet billede så vi samme mannen gå omkring med en bøtte som var fylt med 
noe rødt, og av dette strøk han med kosten langs veggene og inn i alle krokene, så 
hjertet ble skinnende rent, og alt det mørke slettedes ut. 
 
På det tredje billede så vi samme mannen sitte på en praktfull stol midt i hjertet, 
rundt om på veggene hang de vakreste malerier, og de deiligste blomster stod 
overalt, selv inne i de innerste krokene. 
 
Under billedet stod skrevet: 
 
Kristus som konge. 
 



Hvad er det altså Jesus vil inne i hjertene våre? 
 
Han vil komme inn for være konge der inne, så Han kan få gjøre oss til glade og 
lykkelige mennesker. 
 
Han vil vise oss at det er meget stygt og syndig der inne, men han vil også vise oss at 
han kan få renset alt dette ut, så vi kan få være Guds kjære barn, som lærer å gjøre 
det som rett og gildt er. 
 
Vil du ta imot ham? 
 
Vil du la ham få komme inn hos dig? 
 
Jeg er ofte bedrøvet over at så mange, også blant barna, ikke vil la Jesus få komme til 
sig, de bryr sig ikke om å høre hans ord, og da kan han jo ikke komme til dem. 
 
Kjære barn, det må ingen av dere gjøre. 
 
Jesus har i dag minnet oss på det aller viktigste: 
 
”Kom til meg, alle dere som strever og bærer tunge byrder, så vil jeg gi dere 
hvile.”(Matt.11,28) 
 
La oss alle i dag hilse Jesus med de samme ord som vi hilser ham med når vi har 
nadverd i kirken: 
 
Hosianna, du Davids Sønn, velsignet være du som kommer i Herrens navn. 
Hosianna i det høieste. Amen. 
 
(Etter Biskop Johan Lunde: Barnas Søndagsbok. s.108 flg. Oslo 1934, Lutherstiftelsens forlag.) 
 
Til Ære for Faderen og Sonen og Den Heilage Ande, som var, er og vere skal, EIN 
Sann Gud, frå Æve til Æve. 
 
 


